
Protokół Nr 15 

z XV sesji Rady Gminy Kluki 

z dnia 18 lutego 2016 r. 

 

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 

 Otwarcia XV sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, Pan 

Łukasz Trzciński, który następnie przewodniczył obradom. Powitał  wszystkich Radnych, 

Pana Wójta, Panią Skarbnik, Panią Prawnik, Pana Sekretarza, Panią Protokolantkę oraz 

Sołtysów. Następnie  stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 14 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych, stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

  Punkt 2 - Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję.  

 

Przyjęty porządek sesji: 

 

 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 Przedstawienie porządku obrad.  

 Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy Kluki z dnia 29 grudnia 2015 r. 

 Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 Rozpatrzenie projektu  uchwały  w sprawie zmian w budżecie na 2016 rok. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Kluki na lata 2016-2019.  

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dotacji dla OSP w Gminie Kluki. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu finansowania 

zadań z zakresu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Kluki. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy Rady 

Gminy Kluki na rok 2016. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady 

Gminy Kluki na rok 2016. 

 Sprawozdania komisji stałych Rady Gminy Kluki z działalności za 2015 r. 

 Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Kluki w 2015 roku. 

 Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

 Interpelacje i zapytania radnych. 

 Wolne wnioski i sprawy różne. 

 Zakończenie obrad. 
 



Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy Kluki z dnia 29 grudnia 

2015 r.  
 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi do protokołu.   

P. Radna Kaczmarkiewicz zgłosiła uwagę, że w punkcie 8, w treści wniosku jaki Pani Radna 

zgłosiła nie ma zapisu 100%. Pani Protokolantka wyjaśniła, że wniosek jaki był poddany pod 

głosowanie brzmiał dokładnie tak jak to zostało zapisane w protokole. P. Radna 

Kaczmarkiewicz powiedziała, że w takim przypadku zapis 100% powinien się znaleźć w 

innym miejscu. Pan Przewodniczący poinformował, że zapis taki znajduje się w drugim 

akapicie. P. Radna Kaczmarkiewicz poprosiła o odsłuchanie nagrania z XIV sesji. Pan 

Przewodniczący poinformował, że w takim przypadku należy zrobić 30 minutową przerwę. 

Zaznaczył również, że protokół jest przesyłany do radnych wcześniej w celu zapoznania się z 

jego treścią oraz w przypadku ewentualnych uwag, uwagi te zgłaszać do  Biura Rady.  Pan 

Przewodniczący zapytał Panią Radną czy wnioskuje  o przerwę w celu odsłuchania nagrania z 

poprzedniej sesji. P. Radna Kaczmarkiewicz odpowiedziała, że nie. 

P. Radna Kaczmarkiewicz złożyła wniosek, aby w punkcie 9 znalazł się zapis, że „P. Radna 

Kaczmarkiewicz zapytała czy doposażenie Świetlicy Wiejskiej w Nowym Janowie zostało 

przekazane na Urząd Gminy. P. Radna Ber odpowiedziała, że nie, że jest on nadal własnością 

Wiejską.” Pan Przewodniczący przychylił się do tego wniosku. 

P. Radna Żarowska wniosła uwagę do punktu 4, w którym jest zapis o treści: „ W dniu 

28.12.2015 r. odbyło się spotkanie z Radnymi w sprawach bieżących gminy”. P. Radna 

poprosiła o doprecyzowanie jakie to było spotkanie, kto zwołał to spotkanie oraz o dołączenie 

notatki z tego spotkania, ponieważ to spotkanie nie jest obowiązkowe. Pan Wójt 

poinformował, że spotkanie to dotyczyło spraw bieżących a protokół jest z sesji a nie ze 

spotkania. P. Radna Żarowska złożyła wniosek, aby doprecyzować  zapis wyżej wymieniony 

o punkty, które wskazała.  Pan Przewodniczący poinformował, że punkt 4 jest to 

sprawozdanie Pana Wójta i nie może on w niego ingerować. P. Radna Stanisławska 

zaproponowała, aby w przyszłości uwzględnić takie uwagi. P. Radna Żarowska poprosiła o 

zapisanie w protokole z bieżącej sesji, że taki wniosek został złożony. Pan Przewodniczący 

powiedział, że będzie to zaprotokołowane w protokole z dzisiejszej sesji. 

„Za” przyjęciem protokołu z XIV sesji Rady Gminy Kluki z dnia 29 grudnia 2015 r. 

głosowało  13 Radnych, 1 Radny „wstrzymał się” od głosu. 

Protokół został przyjęty. 

 

 

 

Punkt 4 – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 
Wójt Gminy Kluki Pan Karol Sikora przywitał wszystkich serdecznie i przedstawił 

sprawozdanie mówiąc, na dzisiejszą sesją przedstawia projekty uchwał: 

 dotyczące dotacji po 2 000 zł dla jednostek OSP Kluki, Kaszewice, Osina, Żar, 

Parzno, Strzyżewice, Trząs. 

 dotyczące uchwalenia Regulaminu finansowania zadań z zakresu usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Kluki 

Ponadto na sesję zaproponował: 

 Zwiększenie środków na zadanie: „Przebudowa sali OSP w miejscowości Żar” o 

kwotę 60000 zł w związku z pozyskanym dofinansowaniem z Powiatu 

Bełchatowskiego. 



wprowadzenie do budżetu pozyskanych środków finansowych w kwocie 250 000 zł z Gminy 

Kleszczów na zadanie: „Rozbudowa i przebudowa Szkoły Podstawowej w Kaszewicach w 

zakresie sali gimnastycznej”. 

 

 Z dniem 1 stycznia 2016 r., Gmina Kluki realizuje zadanie dotyczące dostarczania 

wody dla Mieszkańców Gminy Kluki zamiast dotychczasowego operatora Gminy 

Bełchatów, zgodnie z podjętą uchwałą przez Radę Gminy Kluki - uchwała nr 

43/VIII/2015 z dnia 26 marca 2015 r. W związku z powyższym od 1 stycznia 2016 r. 

są zawierane nowe umowy na dostarczanie wody, pomiędzy odbiorcami wody a 

Gminą Kluki. 

 Przygotowano nakazy podatkowe dla podatników. W tym roku nastąpiła  zmiana 

przepisów: nakazy drukowane i płatne są od kwoty 7 zł. Przy wymiarze do 100 zł 

rocznie płatne jednorazowo  za cały rok do 15 marca. 

  

Wysłano pismo do powiatu w sprawie zabezpieczenia środków na wykonanie zadań przy 

drogach powiatowych na terenie gminy Kluki, gdzie w budżecie Gminy Kluki zaplanowano 

środki  na rok 2016 na zadania dotyczące:    

1. Przebudowy drogi w zakresie budowy chodnika  w miejscowości Trząs - kwota       

80 000 zł  

2. Przebudowy drogi w zakresie budowy chodnika w miejscowości Nowy Janów – 

kwota 35000 zł. 

3. Przebudowy drogi w zakresie budowy chodnika w miejscowości Kuźnica Kaszewska 

kwota - 30 000 zł 

4. Przebudowy drogi w zakresie budowy chodnika w miejscowości Ścichawa - kwota 

45101,06 zł. 

5. Przebudowy drogi w zakresie budowy chodnika w miejscowości Kluki - kwota 10 000 

zł. 

 razem na kwotę 200 101,06 zł. 

  

 Wykonano kanalizację deszczową w Klukach etap I za kwotę 259 000 zł. 

 Zakupiono autobus za kwotę 94 910 zł, Opel Movano 2014 r. 

 Zakupiono altanę, elementy placu zabaw, ławki w ramach zadania: Zagospodarowanie 

działki 1115 w Kaszewicach 

 Podpisano umowę na wykonanie dokumentacji projektowej modernizacji oczyszczalni 

ścieków w Klukach,  

 Zamontowano przystanki w miejscowościach: Kluki, Wierzchy Kluckie, Osina, 

Chmielowiec, Strzyżewice wraz z utwardzeniem terenu. 

 Usunięto z pasa drogowego 2 drzewa w Wierzchach Parzeńskich  

 Zamontowano oprawy w kierunku do p. Krzemińskiej w miejscowości Kaszewice 

Kolonia 

 Podłączono oświetlenie uliczne w miejscowości Roździn dz. nr 425. 

 Zamontowano bankomat przy Urzędzie Gminy w Klukach 

 Można składać wnioski na stypendia socjalne w Urzędzie Gminy w Klukach 

 Do odbioru są kurendy dla sołtysów z informacją dotyczącą psów. 

 Wysłano pismo do Nadleśnictwa w sprawie wyczyszczenia rowu przy drodze 1909 E.  

 Strategia Rozwoju Gminy Kluki została dostarczona w wersji roboczej, po zapoznaniu 

się ustalimy terminy i miejsca spotkań w tym temacie. 

 MPZP w Trząsie czekamy na opis taksacyjny działek niezbędny do zmiany 

przeznaczenia gruntów leśnych na cele nieleśne.  



 Odnośnie autobusu gminnego proszę przemyślenia co do potrzeb i spotkamy się w 

tym temacie w marcu.   

 

 W dniu 17.01.2016 r. odbył się wieczór kolędowy w Gminnym Ośrodku Kultury. 

Dziękuję za pomoc w przygotowaniu pracownikom GOK w Klukach i GBP w 

Klukach oraz Zespołu Szkół w Klukach   

 W dniu 14.02.2016 r. odbył się XVI Regionalny Marsz Szlakiem Powstańców 

Styczniowych Bełchatów – Parzno - Kluki – Kaszewice. Dziękuję wszystkim którzy 

pomogli w organizacji uroczystości, pracownikom UG, paniom ze stołówki w Zespole 

Szkół a Klukach, P sołtys z Parzna, OSP Kaszewice, Stowarzyszeniu Kaszewice i 

okolice, delegacjom i pocztom sztandarowym, straży  OSP w Strzyżewicach.  

 Odbywają się zebrania sprawozdawczo-wyborcze w jednostkach OSP na terenie 

Gminy Kluki. 

 Na terenie Gminy Kluki mamy dwie 100 latki: Panią Cecylię Stasiak i Panią 

Władysławę Milcarek, którą dzisiaj odwiedziliśmy. 

 

P. Radna Żarowska zapytała odnośnie zadań inwestycyjnych przy drogach powiatowych, czy 

kwoty zabezpieczone to są kwoty na wykonanie całości tych inwestycji. Pan Wójt, wyjaśnił, 

że zostało wysłane do Starostwa pismo wnioskujące o zabezpieczenie środków na wykonanie 

zadań przy drogach powiatowych, zostały podane kwoty jakie gmina Kluki zabezpieczyła na 

tę pomoc. P. Radna Żarowska zapytała czy gmina wskazała jaka jest wartość tych inwestycji. 

Pan Wójt odpowiedział, że na chwilę obecną bez dokumentacji trudno jest wskazać taką 

wartość. 

P. Radna Żarowska poruszyła temat modernizacji oczyszczalni ścieków w Klukach. Zapytała 

czy jest ona już wykonana. Pan Wójt poinformował, że zabezpieczona jest kwota około 

50 000,00 zł na wykonanie projektu modernizacji tej oczyszczalni. 

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała, czy przedstawione zadanie w sprawozdaniu dotyczące 

rozbudowy Szkoły Podstawowej w Kaszewicach o salę gimnastyczną jest zadaniem nowym. 

Pan Wójt poinformował, że Gmina Kluki otrzymała dofinansowanie w kwocie 250 000,00 zł 

z Gminy Kleszczów na to zadanie i dlatego taka propozycja wprowadzenia środków do 

budżetu. Projekt budowy i pozwolenie na budowę na wykonanie tej inwestycji gmina posiada. 

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała, na jakim etapie jest wykonanie sali gimnastycznej w 

Klukach i czy środki zabezpieczone na ten cel są wystarczające. Pan Wójt wyjaśnił, że został 

ostatni etap do wykonania, czyli prace wykończeniowe. Na ten cel środki w budżecie są 

zabezpieczone.   

 

Punkt 5 –Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Kluki na 2015 rok. 
 

Pani Skarbnik omówiła zmiany w budżecie. 

Proponowane zmiany w budżecie na 2016 r. dotyczą następujących zakresów: 

 

Dochody 

Zwiększenie dochodów majątkowych o kwotę 310 000,00 zł 

- dział 754 rozdział 75495 §6300 – w związku z przyznaniem dotacji z Powiatu 

Bełchatowskiego w kwocie 60 000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania :                    

„ Przebudowa budynku OSP w miejscowości Żar wraz z termomodernizacją”. 

- dział 801 rozdział 80195 §6300 – w związku z otrzymaniem dotacji w formie pomocy 

finansowej z Gminy Kleszczów w kwocie 250 000,00 zł z przeznaczeniem na realizację 



zadania pn.: „Rozbudowa i przebudowa Szkoły Podstawowej w Kaszewicach o salę 

gimnastyczną”. 

 

Wydatki 

 

Zwiększenie wydatków o kwotę 310 000,00 zł  pochodzącą z dotacji celowych w formie 

pomocy finansowej z przeznaczeniem na realizację:  

- w rozdziale 75495 §6050 zadania: „Przebudowa budynku OP w miejscowości Żar wraz z 

termomodernizacją” kwota 60 000,00 zł. 

- w rozdziale 80195 §6050 zadania pn.: „ Rozbudowa i przebudowa Szkoły Podstawowej w 

Kaszewicach o salę gimnastyczną” kwota 250 000,00 zł. 

 

P. Radna Żarowska zapytała czy kwota nadwyżki z lat ubiegłych wskazana w tabeli nr 5 jest 

już całością kwoty nadwyżki ustaloną do roku 2019. Pani Skarbnik poinformowała, że kwota 

91 365,93 zł jest kwotą nadwyżki wprowadzoną z lat ubiegłych bez roku 2015. P. Radna 

Żarowska zapytała czy kwota ta jest już w całości wykorzystana. Pani skarbnik powiedziała, 

że nie. Planowany deficyt na 57 000 zł i na 33 426,60 zł na spłatę pożyczki, która kończy się 

w tym roku. 

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała, na jaką kwotę jest kosztorys na rozbudowę Szkoły 

Podstawowej w Kaszewicach o salę gimnastyczną i czy zadanie to będzie realizowane w tym 

roku czy będzie to w latach następnych. Pan Wójt odpowiedział, że kosztorys inwestorski jest 

na kwotę około miliona dziewięćset tysięcy złotych. Pan Wójt wyjaśnił, że w roku bieżącym 

będzie wykorzystana dotacja z Gminy Kleszczów w wysokości 250 000 zł, w ramach tej 

kwoty planowane jest wykonanie stanu zerowego. P. radna Kaczmarkiewicz zapytała, czy 

zadanie to nie powinno znaleźć się już w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Pan Wójt 

powiedział, że na chwilę obecną zrealizujemy część tej inwestycji z kwoty przyznanej dotacji. 

Pan Przewodniczący nadmienił, że można postarać się o dofinansowanie z Ministerstwa 

Sportu, tak jak było to w przypadku budowy Sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w 

Klukach.         

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie. 

„Za” głosowało 14 Radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

Uchwała Nr 102/XV/2016 

Rady Gminy Kluki 

z dnia 18 lutego 2016 r. 

 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2015 rok. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

Punkt 6 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Kluki na lata 2016-2019. 
 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że  zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-2019 

wynikają z konieczności dostosowania zmian podjętych w budżecie na 2016 rok ponieważ te 

dwie uchwały wiążą się konsekwentnie.  

 



Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie. 

„Za” głosowało 14 Radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

                    

Uchwała Nr 103/XV/2016 

Rady Gminy Kluki 

z dnia 18 lutego 2016 r 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Kluki na lata 2016 – 2019.     
 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Punkt 7  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Kluki. 
 

Pan Wójt poinformował, że budżecie jest uchwalona kwota ogólna dotacji, a w projekcie 

uchwały jest to określone z podziałem na poszczególne jednostki Ochotniczej Straży 

Pożarnej. Pan Przewodniczący nadmienił, że dotacje te są dla stowarzyszeń OSP z terenu 

naszej gminy. Dotacje te są przeznaczane na zakup niezbędnego sprzętu oraz dzięki tym 

dotacjom jednostki mogą starać się o pozyskiwanie środków zewnętrznych. P. Radna 

Kaczmarkiewicz zapytała, czy jednostki zgłaszają większe potrzeby, ponieważ inne gminy 

podejmują uchwały w celu pożyczki dla OSP dzięki, którym mogą one realizować większe 

zadania. Pani Skarbnik powiedziała, że pożyczki trzeba spłacać, a jednostki z terenu naszej 

gminy nie mają dochodów pozwalających spłacić takie zobowiązanie. 

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała, czy któraś z jednostek OSP zgłaszała zmianę rozliczenia 

z Urzędem Skarbowym z pełnej księgowości na książkę przychodów i rozchodów. Pani 

Skarbnik powiedziała, że forma rozliczenia z urzędem Skarbowym leży w kompetencji 

jednostek OSP. 

 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie. 

 „Za” głosowało 14 Radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

                                                                                     

Uchwała Nr 104/XV/2016 

Rady Gminy Kluki 

z dnia 18 lutego 2016 r 

w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczych Straży Pożarnych  

z terenu Gminy Kluki. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.   

 

Punkt 8 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu 

finansowania zadań z zakresu usuwania wyrobów zawierających azbest z 

terenu Gminy Kluki. 

 



 Pan Wójt powiedział, że ostatnio został uchwalony program usuwania wyrobów 

zawierających azbest w związku z czym należy uchwalić regulamin odbioru w/w wyrobów. 

Po uchwaleniu przedmiotowej uchwały gmina złoży wniosek o dofinansowanie odbioru 

wyrobów zawierających azbest. 

Pani Urszula Herudzińska Inspektor Urzędu Gminy w Klukach wyjaśniła, że podjęcie 

przedmiotowej uchwały jest wymogiem przy składaniu wniosku o dotacje do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska na zadania związane z odbiorem odpadów azbestowych. 

Finansowanie zadania polegającego na usunięciu odpadów zawierających azbest ma na celu 

wspomaganie realizacji założeń „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla 

Gminy Kluki na lata 2015-2032”, którego celem jest oczyszczenie terenu Gminy Kluki z 

azbestu, poprzez stopniowe usuwanie wyrobów zawierających azbest oraz wyeliminowanie 

negatywnego wpływu azbestu na zdrowie mieszkańców Gminy, a także na stan środowiska na 

jej terenie.  

 Pan Przewodniczący zapytał, kiedy mieszkańcy mogą zacząć składać wnioski. Pani 

Herudzińska odpowiedziała, że mieszkańcy będą mogli składać wnioski najprawdopodobniej 

już w kwietniu, ponieważ musimy wiedzieć już konkretne ilości odpadów azbestowych. Po 

złożeniu wniosków przez mieszkańców Gmina wystąpi z wnioskiem do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska.  

P. Radna Ber zapytała w jaki sposób mieszkańcy będą poinformowani o możliwości 

składania wniosków. Pani Herudzińska odpowiedziała, że poprzez kurendę, sołtysów i 

radnych. 

 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie. 

 „Za” głosowało 14 Radnych. 

Uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr 105/XV/2016 

Rady Gminy Kluki 

z dnia 18 lutego 2016 r 

   w sprawie uchwalenia Regulaminu finansowania zadań z zakresu usuwania 

wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Kluki. 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Punkt 9 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia ramowego 

planu pracy Rady Gminy Kluki na rok 2016. 

 
Pan Przewodniczący poinformował, że w przesłanym do radnych projekcie ramowego planu 

pracy rady jest błąd w I kwartale w punkcie 5 powinno być „ … na terenie Gminy Kluki w 

roku 2015”.  

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że przedmiotowy projekt uchwały został przedstawiony w celu 

rozstrzygnięcia kwestii związanych ze sprawozdaniami. Nadmienił, również, że w II kwartale 

został umieszczony punkt „ Przygotowanie projektu zmiany Statutu Gminy Kluki”, ponieważ 

od momentu uchwalenia statutu nastąpiły pewne zmiany, na przykład dotyczące okręgów 

oraz radni zgłaszali takie wnioski. Z prawnego punktu widzenia nie jest to prosta procedura. 



Pan Przewodniczący wyjaśnił, że w ramowym planie pracy rady znajdują się punkty do 

których obligują radnych ustawy.  

P. Radna Kaczmarkiewicz złożyła wniosek, aby w I kwartale dopisać punkt 6 o treści: „ 

Omówienie kosztów eksploatacji wodociągów, kanalizacji sanitarnej, oczyszczalni ścieków i 

ustalenie taryf za wodę i ścieki”. 

„Za” wnioskiem głosowało 14 Radnych. 

Wniosek został przyjęty.  

P. Radna Kaczmarkiewicz powiedziała, że w I kwartale powinna znaleźć się informacja o 

realizacji uchwał z drugiego półrocza 2015 r. Pan Wójt wyjaśnił, że informacja z realizacji 

uchwał będzie zawarta w sprawozdaniu Wójta na koniec marca. 

P. Radna Kaczmarkiewicz złożyła wniosek o dopisanie punktu o treści: „ Informacja w 

sprawie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz podejmowanie działań zmierzających do 

zmniejszenia przestępczości na terenie gminy”. Pan Przewodniczący zaproponował aby punkt 

ten znalazł się w kwartale I. P. Radna Kaczmarkiewicz zaproponowała, aby znalazł się on w 

kwartale III.  

„Za” wprowadzeniem w III kwartale punktu 2 o treści: „ Informacja w sprawie 

bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz podejmowanie działań zmierzających do 

zmniejszenia przestępczości na terenie gminy” głosowało 14 Radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

P. Radna Kaczmarkiewicz zaproponowała, aby do każdego punktu dopisać osobę 

odpowiedzialną. Pan Przewodniczący wyjaśnił, że nie widzi takiej potrzeby, ponieważ osoby 

odpowiedzialne za poszczególne zadania, na sesjach  przedstawiają sprawozdania z 

wykonania tych zadań. 

P. Radna Żarowska zaproponowała, aby punkt 1 z IV kwartału przenieść do III kwartału. Pani 

Skarbnik wyjaśnił, ze niektóre informacje nie są jeszcze opublikowane w sierpniu czy we 

wrześniu przez Ministerstwo. Pan Wójt wspomniał, że ustawa o rewitalizacji na przykład 

uprawomocniła się 9 listopada i dlatego też, były później zmiany do uchwały w sprawie  

wzorów deklaracji, dlatego też zdaniem Pana Wójta kwartał IV jest właściwy do uchwalenia 

stawek opłat lokalnych na rok następny. 

P. Radna Żarowska zaproponowała, aby w każdym kwartale znalazła się informacja z 

wykonania budżetu jednostki zgodnie z art. 37 ustawy o finansach publicznych. Pan 

Przewodniczący powiedział, że jego zdaniem Pan Wójt informuje Radę w swoich 

półrocznych sprawozdaniach o wykonaniu budżetu. 

P. Radna Żarowska złożyła wniosek o dopisanie do kwartału I, II, III, IV punktu o treści: „ 

Zapoznanie się z informacją kwartalną o wykonaniu budżetu gminy, w tym kwotą deficytu 

albo nadwyżki oraz udzielonych umorzeniach niepodatkowych należności budżetowych”.  

„Za” wnioskiem głosowało 12 Radnych, 2 Radnych „wstrzymało się” od głosu. 

Wniosek został przyjęty. 

 P. Radna Kaczmarkiewicz powiedział, że jej zdaniem w IV kwartale punkt 5 o treści: 

„Wręczenie stypendiów najzdolniejszym uczniom szkół podstawowych i gimnazjów, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Kluki za wyniki w nauce i inne osiągnięcia w 

roku szkolnym 2015/2016” powinien zostać usunięty ponieważ jest on w kompetencji Pana 

Wójta a nie Rady Gminy. Pan Wójt powiedział, że stypendia dobrze byłoby wręczać uczniom 

podczas zakończenia roku szkolnego. Pan Przewodniczący przychylił się do wykreślenia w/w 

punktu. 

P. Radna Kaczmarkiewicz zawnioskowała aby w punkt 1 z I kwartału o treści: „Przyjęcie 

planów pracy komisji stałych Rady Gminy Kluki na rok 2016” został przeniesiony do IV 

kwartału w miejsce punktu 5. 

„Za” wnioskiem głosowało14 Radnych.  

Wniosek został przyjęty. 



P. Radna Żarowska zapytała po co jest w IV kwartale punkt 4 o treści: „Informacja Wójta 

Gminy Kluki oraz Przewodniczącego Rady Gminy Kluki dotycząca złożonych przez 

pracowników Urzędu Gminy oraz radnych oświadczeń majątkowych”. Pan Przewodniczący 

wyjaśnił, że Ustawa o samorządzie gminnym nakłada obowiązek na Radę, aby taką 

informację do końca października przedstawić. 

 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie. 

„Za” głosowało 14 Radnych. 

Uchwała została podjęta. 

 

 

Uchwała Nr 106/XV/2016 

Rady Gminy Kluki 

z dnia 18 lutego 2016 r 

   w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy Rady Gminy Kluki na rok 2016. 

 

                                                                                

Punkt 10  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy 

Komisji Rady Gminy Kluki na rok 2016. 

 
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała dlaczego plan pracy Komisji Rewizyjnej jest taki ubogi. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Radny Chudzik wyjaśnił, że taki plan pracy komisji 

został przyjęty podczas posiedzenia komisji przez jej członków.  

 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie. 

 „Za” głosowało 13 Radnych, 1 Radny „wstrzymał się” od głosu. 

Uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr 107/XV/2016 

Rady Gminy Kluki 

z dnia 18 lutego 2016 r 

     w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Kluki na rok 2016. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 
Pan Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę. 

 

Punkt 11 – Sprawozdania komisji stałych Rady Gminy Kluki z działalności za 

2015 r. 

 
Sprawozdania z Komisji Rady Gminy Kluki z działalności za 2015 r. odczytali P. Radny 

Chudzik Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, P. Radna Spalińska Przewodnicząca Komisji 

Budżetu i Finansów, P. Radny Lang Przewodniczący Komisji Infrastruktury, P. Radny 

Peczka Przewodniczący Komisji Oświaty, Sportu i Kultury.  



P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała dlaczego plan pracy Komisji Rewizyjnej został wykonany 

w 80%. P. Radny Chudzik odpowiedział, że ostatni punkt z kwartału IV planu pracy Komisji 

Rewizyjnej  może być wykonany dopiero po otrzymaniu sprawozdania z budżetu za 2015 rok. 

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała w ilu procentach został wykonany plan pracy Komisji 

Infrastruktury oraz Komisji Oświaty, Sportu i Kultury. P. Radny Peczka oraz P. Radny Lang 

odpowiedzieli, że plan pracy został wykonany w 100%. 

 

Posiedzenie opuścił P. Radny Chudzik. 

 

Punkt 12 – Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w 

szkołach prowadzonych przez Gminę Kluki w 2015 roku. 

 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego składa się w ustalonym terminie do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Z analizy przeprowadzonej przez Zespół Obsługi Szkół w Klukach, średnie 

wynagrodzenia osiągnięte przez nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Kluki 

wynosiły: 

 nauczyciele stażyści – wydatki poniesione przez Gminę Kluki wyniosły 72 934,72 zł, 

a zgodnie z art. 30 ust.3 Karty Nauczyciela powinny wynosić 76 092,52 zł 

odpowiednio do struktury zatrudnienia nauczycieli stażystów. W związku z czym 

wystąpiła niedopłata w kwocie 3 157,80 zł. 

 nauczyciele kontraktowi osiągnęli poziom średnich wynagrodzeń, a nawet go 

przekroczyli o kwotę 11 533,97 zł. 

 nauczyciele mianowani – od 01 stycznia do 31 sierpnia 2015 r. było 13,96 etatów 

nauczycieli mianowanych. Natomiast od 01 września do 31 grudnia 2015 r. liczba 

etatów nauczycieli mianowanych wzrosła do 14,86. Wydatki jakie gmina poniosła 

wyniosły 664 618,79 zł, a zgodnie z art. 30 ust.3 Karty Nauczyciela powinny wynosić 

669 649,03 zł. W związku z czym wystąpiła niedopłata w kwocie 5 030,24 zł. 

 nauczyciele dyplomowani - wydatki poniesione przez Gminę Kluki wyniosły 

1 536 445,02 zł, a zgodnie z art. 30 ust.3 Karty Nauczyciela powinny wynosić 

1 617 319,67 zł odpowiednio do struktury zatrudnienia nauczycieli dyplomowanych. 

W związku z czym wystąpiła niedopłata w kwocie 80 874,65 zł. Struktura 

zatrudnienia nauczycieli dyplomowanych przedstawiała się następująco: od 01 

stycznia do 31 sierpnia 2015 r. było 26,27 etatów nauczycieli dyplomowanych. 

Natomiast od 01 września do 31 grudnia 2015 r. liczba etatów nauczycieli 

dyplomowanych wzrosła do 28,32. 

Pani Skarbnik nadmieniła, że od września 2015 r. zostały zwiększone godziny 

ponadwymiarowe w poszczególnych szkołach.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w grupie nauczycieli mianowanych bez godzin przydzielonych 

kwota jaką należałoby wypłacić nauczycielom wyniosłaby 13 081,92 zł, a przy tych 

godzinach przydzielonych i kwocie jaka wyniknęła z tych godzin jest kwota 5 030,24 zł. W 

grupie nauczycieli dyplomowanych bez przydzielonych godzin dopłata jaką musiała by gmina 

pokryć wyniosłaby 96 258,57 zł, a przy godzinach przydzielonych gmina  wypłaciła 

80 874,65 zł.  

 

Punkt 13 – Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

 
Pan Przewodniczący poinformował Radnych o zadaniach z działalności międzysesyjnej.  



W miesiącu styczeń uczestniczył na zaproszenie Pana Wójta, Pani Kierownik Gminnej 

Biblioteki w Klukach oraz Pani Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Klukach w 

wieczorze kolędowym, który odbył się w Gminnym Ośrodku Kultury w Klukach. 

Uczestniczył również w koncercie laureatów Festiwalu Kolęd i Pastorałek, który odbył się w 

Bełchatowie podczas którego pogratulował, w imieniu swoim oraz Pana Wójta, zespołowi 

Biedroneczki z Gminnego Ośrodka Kultury w Klukach prowadzonemu przez Panią Majkę 

Maziarz zajęcia pierwszego miejsca.  

Pan Przewodniczący brał udział w posiedzeniu Komisji Infrastruktury podczas którego został 

opracowany plan pracy komisji na rok 2016. Uczestniczył również w posiedzeniu Związku 

Komunalnego z siedzibą w Kleszczowie, na który został przyjęty budżet związku na rok 

2016. 

Uczestniczył w spotkaniu z Radnym Powiatowym Panem Jerzym Koniecznym w sprawie 

dofinansowania do chodników przy drogach powiatowych. 

Uczestniczył w posiedzeniu wspólnym Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Oświaty, 

Sportu i Kultury. W spotkaniu tym uczestniczyli Dyrektorzy Szkół z terenu Gminy Kluki oraz 

Pani Kierownik Zespołu Obsługi Szkół w Klukach. Tematem posiedzenia były wypłaty 

dodatkowych środków na wynagrodzenia dla nauczycieli. 

Pan Przewodniczący uczestniczył w  XVI Regionalnym Marszu Szlakiem Powstańców 

Styczniowych 1863 r. 

Uczestniczył w spotkaniach sprawozdawczo-wyborczych gminnych jednostek OSP w 

Trząsie, Strzyżewicach, Kaszewicach oraz Żar. 

Planowo pełnił dyżur w każdą środę miesiąca. 

Uwag i pytań do przedstawionej informacji przez Pana Przewodniczącego nie było. 

 

Punkt 14 – Interpelacje i zapytania Radnych. 
 

P. Radna Brandt-Płóciennik poruszyła temat zepsutych ławek na skwerku w miejscowości 

Kluki, przystanku przy sklepie w Klukach, temat przycinki drzewa za kominem przy bloku w 

Klukach oraz projektu kapliczki. Pan Wójt odpowiedział, że przyjmuje zgłoszenie a w 

temacie zagospodarowania terenu przy kapliczce odbyło się spotkanie w terenie.  

P. Radna Stanisławska zapytała kiedy zostaną zakupione z funduszu sołeckiego na 2016 r. 

krzesła na salę w Parznie oraz kiedy rozpoczną się zajęcia na sali. Pan Wójt powiedział, że 

krzesła powinny być takie, aby można było je sztaplować a zajęcia będą się odbywały po 

podpisaniu stosownych umów.   

P. Radna Ber zapytała kiedy opieka nad Świetlicą Wiejską w Nowym Janowie zostanie 

przekazana odpowiedniej osobie. Pan Wójt odpowiedział, że będzie zarządzenie w którym 

będą podane warunki jakie musi spełnić opiekun. 

P. Radna Żarowska poprosiła o podanie miejsc w których zostały zorganizowane zajęcia 

świetlicowe w roku ubiegłym. Zapytała również o dodatkowe koszty poniesione w związku z 

zakupem busa. Pan Wójt poinformował, że dodatkowych kosztów oprócz zapłacenia 

obowiązkowego ubezpieczenia nie było, natomiast w temacie wykorzystania busa odbędzie 

się spotkanie z radnymi na początku marca. 

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała czy został złożony wniosek odnośnie programu rozwoju 

gminnej infrastruktury drogowej. Pan Wójt odpowiedział, że taki wniosek został złożony na 

drogę w kierunku do Bożydaru. P. Radna zapytała również czy gmina jest przygotowana do 

programu budowa lub modernizacja dróg lokalnych w obrębie PROW 2012-2020. Pan Wójt 

poinformował, że pracownik gminy uczestniczył w szkoleniu dotyczącym tego programu. P. 

Radna Kaczmarkiewicz zapytała, kiedy strategia rozwoju gminy będzie skończona, ponieważ 

składanie wniosków dotyczących tego programu jest do 28 kwietnia. Pan Wójt odpowiedział, 

że w tym terminie może być ona jeszcze niegotowa.  



P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała o teren pod świetlicę wiejską w miejscowości Roździn. 

Pan Wójt powiedział, że zostało sprawdzone, że działka nr 201 w obrębie Roździn o obszarze 

5 arów jest działką gminą. 

 

Posiedzenie opuścił P. Radny Siewiera. 

 

P. Radna Kaczmarkieweicz zapytała odnośnie rowu 411 w miejscowości Roździn 

przechodzącego przez  łąki, czy i kiedy zostanie on wyczyszczony. P. Radna zapytała również 

o oświetlenie w miejscowości Cisza. 

 

Posiedzenie sesji opuściła P. Radna Ber. 

 

Punkt 15 – Wolne wnioski i sprawy różne. 
 

Pan Przewodniczący odczytał pismo od P. Szpocińskiej, P. Łuczaka oraz P. Górnego w 

sprawie odpłatnego przejęcia sieci wodociągowej przez Gminę Kluki. Głos zabrał Pan 

Łuczak, który wyjaśnił, że wraz z P. Szpocińską i P. Górnym wybudowali w 2012 r. odcinek 

sieci wodociągowej, której całkowity koszt wyniósł 18 450,00 zł, w związku z czym złożyli 

wniosek o przejęcie odpłatne tej sieci przez Gminę Kluki. 

Pan Wójt poinformował, że w 2015 roku zostały zabezpieczone środki na wykup sieci 

wodociągowej i Państwo zostali poinformowani, że należało podpisać umowę przedwstępną 

w roku 2015, aby środki zostały w wydatkach niewygasających.  

Pan Przewodniczący odczytał wystosowaną odpowiedź na  pismo z Łódzkiego Urzędu 

Wojewódzkiego odnośnie Uchwały nr 95 Rady Gminy Kluki z dnia 29 grudnia 2015 r. w 

sprawie ustalenia zasad odpłatnego przejmowania przez Gminę Kluki sieci  wodociągowych i 

kanalizacyjnych wybudowanych z własnych środków przez osoby fizyczne i prawne. Pan 

Przewodniczący odczytał odpowiedź na  pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego 

odnośnie Uchwały nr 95 Rady Gminy Kluki z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie ustalenia 

zasad odpłatnego przejmowania przez Gminę Kluki sieci  wodociągowych i kanalizacyjnych 

wybudowanych z własnych środków przez osoby fizyczne i prawne. Pan Przewodniczący 

wyjaśnił, iż główną kwestią w piśmie z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego było to, że Rada 

wchodzi w kompetencje Wójta. Nadmienił, również, że taka sama uchwała funkcjonuje w 

innym samorządzie wojew. Pan Przewodniczący podziękował P. Łuczakowi oraz P. 

Szpocińskiej za przybycie i przedstawienie swojego stanowiska. 

Pan Przewodniczący zapoznał zebranych z pismami, które wpłynęły do Rady Gminy: 

 Pismo od p. Szczepańskiego w sprawie drogi leżącej na działce, której są 

właścicielami. 

 Życzenia świąteczne od P. Premier Beaty Szydło. 

 

Pan Wójt poinformował, że znak przy drodze 425, o który wnioskowała P. Radna 

Kaczmarkiewicz zostanie zakupiony i zamontowany w najbliższym czasie. W sprawie 

oświetlenia w kierunku  Cisza – Firlej, Pan Wójt powiedział, że w chwili obecnej gmina 

czeka na dokumenty niezbędne do podłączenia zasilania. Poinformował również, że Pan, 

który zniszczył drogę na Żelichowie ma ją naprawić w okresie wiosennym. Poruszył również 

temat linii autobusowej, powiedział ,że w chwili obecnej gmina czeka na pozwolenia, które 

wykonawca musi uzyskać w celu podpisania umowy i uruchomienia tej linii. 

 

P. Radny Papuga zapytał, kiedy zostanie podłączone oświetlenie uliczne w miejscowości 

Imielnia. Pan Wójt powiedział, że w tym temacie wystąpiły pewne problemy i nie jest w 



stanie na dzień dzisiejszy odpowiedzieć. P. Radny Papuga poruszył jeszcze temat montażu 

lustra na zakręcie w Imielni oraz tablic kierunkowych do posesji. Pan Przewodniczący 

powiedział, że temat montażu tablic kierunkowych będzie opracowywany przez Komisję 

Infrastruktury i poprosił o pomoc  w tym temacie sołtysów oraz radnych. 

 

Pani Sołtys sołectwa Strzyżewice poruszyła temat zwisających gałęzi w miejscowości 

Strzyżewice. Pan Wójt odpowiedział, że zostało wysłane pismo do właściciela działki na 

której znajdują się te drzewa. Odpowiedzi na to pismo nie było. Pani Sołtys poprosiła o 

interwencję w tym temacie. 

Pani Sołtys sołectwa Cisza poruszyła temat umów na wodę podpisanych z gminą Kluki. 

Poprosiła o dostarczenie mieszkańcom podpisanego egzemplarza. Zapytała również o 

wycinkę drzew na działce gminnej. 

P. Radna Żarowska wspomniała, że problem zalanych ulic na osiedlu Leśnym w Klukach 

nadal nie został rozstrzygnięty. P. Radna poruszyła również temat popiołu, który jest 

wysypywany  na działkę. Zapytała do kogo należy ta działka. Pan Wójt odpowiedział, że nie 

jest pewien , ale najprawdopodobniej do zakładu energetycznego. Poinformował, że zostanie 

to sprawdzone. 

 P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała czy są usunięte krzaki w miejscowości Roździn 

Kamionka. Pan Wójt powiedział, że jeżeli nie są usunięte, a znajdują się w gminnym pasie to 

zostaną usunięte. 

 

 Punkt 16  – Zamknięcie sesji. 

 
        O godzinie 16:40 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i 

zakończył obrady.   

                                                                                     
 

Protokołowała: 

Anna Krawczyk  

 

 

 

PRZEWODNICZĄCY 

     Rady Gminy Kluki 

    mgr inż. Łukasz Trzciński 

 


